
Krist Biebauw:

“Mijn doel is van deze 
bibliotheek een relevante plek te 
maken voor Gentenaars en voor 
iedereen die in deze stad woont 
of werkt.”



META 2013 | 5 | 15

INTERVIEW

Hoe ben je eigenlijk in de bibliotheeksector beland?

Het antwoord op de vraag “Hoe ben je in de bibliotheek beland?” 

zal allicht iets te maken hebben met mijn kindertijd. Hoe ben ik 

in mijn huidige functie beland? Daaraan hangt een hele voor-

geschiedenis. Toen ik afstudeerde begin jaren negentig had 

ik nooit gedacht dat ik in de bibliotheeksector terecht zou 

komen. Ik associeerde bibliotheken toen met een vrij gemoe-

delijk bestaan terwijl ik zelf op een plaats wilde zijn waar er meer 

actie was. Ik denk dat de bib van de jaren negentig ook niet de 

beste plaats voor mij zou zijn geweest. Via allerhande korte 

opdrachten, zoals ‘Antwerpen 93’, ben ik ben toen in cultuurcen-

tra terecht gekomen, waar toen inderdaad meer te beleven viel. 

Maar dat is naar mijn aanvoelen nu anders. Binnen de cultuur-

sector is de bibliotheek momenteel de plaats waar de grootste 

uitdagingen liggen, waar je te maken krijgt met een gigantisch 

veranderingsproces en waar niemand echt goed weet welke 

richting alles uit zal gaan. Dat was voor mij alleszins boeiend 

uitdagend vind om naar een bibliotheek te gaan”. En de Gentse 

ambities omtrent de nieuwbouw van de Waalse Krook waren 

natuurlijk ook aanlokkelijk.

Waren je vorige werkervaringen een voorbereiding op je hui-

dige baan als directeur?

Werkervaringen zijn altijd een voorbereiding op iets nieuws. Ik 

ben in totaal iets meer dan tien jaar directeur geweest van twee 

verschillende cultuurcentra. Het leiden van een organisatie heb 

ik daar geleerd. Of dat nu een cultuurcentrum of een bibliotheek 

geven aan mensen en samen een relevant verhaal maken. En 

net als de openbare bibliotheken zijn ook de cultuurcentra inge-

bed in de lokale overheid. Bovendien heb ik ook acht jaar op 

Vlaams niveau gewerkt — eerst Cultuur Lokaal, daarna LOCUS — 

waar ik vanuit een heel ander perspectief naar dezelfde dingen 

keek. Vooral na de fusie van Cultuur Lokaal met het VCOB tot 

LOCUS ben ik me steeds meer gaan verdiepen in de uitdaging 

voor openbare bibliotheken. Als ik erop terugkijk is mijn voor-

traject inderdaad een voorbereiding geweest. Het heeft er in 

ieder geval voor gezorgd dat ik op het juiste moment kon zeg-

gen “Dit moet ik gewoon proberen.” Of ik het dan zal waarma-

ken, is natuurlijk nog een heel andere zaak. (lacht)

Je hebt eigenlijk het voordeel gehad het lokaal cultuurbeleid 

over een periode van enige jaren vanuit twee invalshoeken te 

bekijken. Eerst het cultuurcentrum en dan de bibliotheek. Heb 

je daarin een evolutie gezien?
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Die periode beslaat ondertussen al een twintigtal jaar. Vandaag 

ligt de nadruk vooral op de verschillende doelstellingen die 

is de rol van een instelling binnen die doelstellingen? Dat is een 

heel andere benadering tegenover twintig jaar geleden. Vroeger 

-

slotte voortgekomen uit het idee om iedereen toegang te geven 

tot kennis en cultuur. En in een tijd van informatieschaarste, 

zoals twintig jaar geleden, vormde de bibliotheek, waar over 

bijna elk onderwerp informatie te vinden was, daardoor een 

waarde op zich. Dat idee is echter moeilijk vol te houden in 

een tijd van informatieovervloed. Als je over draadloos internet 

beschikt kan je om het even waar de informatie opzoeken die 

je wil. En er zijn vandaag ook meerdere spelers die informatie 

ter beschikking stellen. Google is op dat vlak een veel grotere 

speler dan de bibliotheek. Als we willen dat bibliotheken rele-

vant blijven, moeten we aantonen wat onze doelstellingen zijn, 

wat we realiseren, hoe we dat doen en voor wie we dat doen. 

Dat wordt steeds belangrijker. Die evolutie gaat ook op voor cul-

tuurcentra maar bij bibliotheken tekent deze zich veel scherper 

af. De bib moet nu eenmaal concurreren met een aantal grote 

IT-bedrijven en mediaspelers.

Het besef dat de bib haar meerwaarde moet aantonen, leeft 

wel in de sector, niet?

Ik denk dat wel. Maar tegelijkertijd weet nog niemand hoe we 

dat precies moeten formuleren. Misschien is dat ook geen pro-

bleem. Misschien moeten we door een fase van proberen (en 

ook eens mislukken). Hoe dan ook, het is een moeilijke fase. 

Voor de eerste keer wordt de bibliotheek fundamenteel uitge-

daagd om te bewijzen dat ze echt relevant is. Maar we mogen 

ook niet te flauw worden. De bibliotheek, als plaats waar je ver-

schillende materialen en inhouden kan vinden blijft ook in de 

toekomst relevant. Zeker bij een steeds verdergaande digitali-

sering. Internet heeft uiteindelijk maar een kort geheugen. Het 

feit dat de bibliotheek er is en zaken lang beschikbaar houdt, 

is op zich een belangrijk feit. De vraag is alleen of de overheid 

ook bereid zal zijn om te blijven investeren met dezelfde mid-

delen voor dat ene gegeven. Ik vrees van niet. We zullen moe-

ten aantonen dat we echt een verschil maken. En dat zal uiter-

aard verbonden zijn met de specifieke uitdagingen die er ook 

demografisch en sociologisch zijn. Als je Vlaanderen bekijkt, 

dan valt vooral de vergrijzing op. Kijk ik echter naar de Gentse 

of Antwerpse situatie dan vallen eerder de vergroening en ver-

kleuring op, en niet de vergrijzing. Als je weet dat meer dan de 

helft van de kleuters thuis een andere taal dan het Nederlands 



voor de deur. Sinds 1992 zit de openbare bibliotheek van Gent in 

dit gebouw. Heel veel van de huidige werkprocessen gebeuren 

nog op dezelfde manier en sommigen personeelsleden werken 

al jaren op dezelfde afdeling met dezelfde collega’s. Er zullen 

nieuwe teams gevormd worden en voor sommigen zal dit ook 

een andere invulling met zich meebrengen. Dat zijn grote uit-

dagingen waar je maar met een zekere traagheid doorheen kan. 

Je moet iedereen de kans geven om dat verhaal mee te helpen 

schrijven en om zich daarin al dan niet te gaan herkennen. De 

finale evaluatie kan ik pas maken na een aantal jaren. 2015 is 

voor mij pas het eigenlijke begin, niet het eindpunt. In 2015 

hebben we een nieuw gebouw met een nieuwe inrichting en 

dan zullen we zeker al een aantal dingen fundamenteel anders 

doen dan nu het geval is. Toch zullen we moeten groeien in die 

rol. En als je weet hoe snel de demografische en de sociologi-

sche situatie van een stad verandert, de economische situatie 

even terzijde, dan weet je dat tussen 2015 en 2020 ons nog een 

gigantische verandering te wachten staan. Een flexibele struc-

tuur is even belangrijk als een nieuwbouw.

Functioneert de nieuwbouw als een soort trigger om een 

draagvlak voor nieuwe processen en denkbeelden te vormen?

Het is inderdaad een katalysator. Door het feit dat je een nieuw 

gebouw krijgt dat er helemaal anders zal uitzien, ontstaat er 

een heel bijzondere situatie, iedereen weet dat het hoe dan 

ook zal veranderen. De vraag is alleen hoe ver ga je in die ver-

andering? Dat is niet evident want je moet iedereen meekrijgen 

om die verandering te kunnen waarmaken. Het heeft geen zin 

wilde ideeën te bedenken over de meest revolutionaire biblio-

theek aller tijden wanneer je dan de reactie krijgt “het zal wel”. 

Je moet ook nadenken over de weg die je nadien nog wil afleg-

gen. Met zijn allen.

Hoe zit het met de gemiddelde leeftijd van het personeelsbe-

stand van de bibliotheek, heeft dit een impact op de aanko-

mende veranderingen?

De gemiddelde leeftijd ligt behoorlijk hoog, goed over de vijf-

tig. Een derde van het personeelsbestand zal gepensioneerd 

worden in deze legislatuur, dus tegen 2018. Die uitdaging is 

duidelijk. Maar op zich zegt leeftijd niets over veranderingsbe-

reidheid van mensen. Er zijn er die al wat ouder zijn maar met 

veel genoegen helpen nadenken over dat nieuwe concept. Maar 

voor iemand die in 2016 op pensioen gaat is het moeilijker om 

er nog met hun volle gewicht tegen aan te gaan. Nu, die gigan-

tische uitstroom heeft ook een aantal voordelen. Als je dan toch 

nieuwe profielen nodig hebt voor andere werkprocessen, dan 

is dit de gelegenheid om zo’n mensen aan te werven. Aan de 

andere kant is dit tegelijkertijd zo’n verlies aan expertise. Dat 

vervang je zomaar niet. Kennis overdragen is sowieso al moei-

lijk, maar als de uitstroom zo massaal is dan weet je dat je op 

een aantal domeinen een kaalslag krijgt. Ik heb op dit moment 

geen antwoord op de vraag hoe we daarmee zullen omgaan. 

En gezien de huidige financiële situatie zijn vervangingen niet 

zo simpel. Tot zover de nieuwe profielen. Maar ik besef wel dat 

spreken, dan weet je dat je als bibliotheek rond leescultuur een 

fundamenteel andere uitdaging hebt dan gemeenten waar de 

vergrijzing dominanter is. Als bib maak je keuzes in functie van 

je inwoners. Uiteindelijk draait het allemaal rond hen. Ik denk 

dat dat de sleutel naar de toekomst is. Zo kunnen we bewijzen 

dat we efectief een verschil maken.

Hoe evalueer je dat, ‘een verschil maken’? Valt in een cultuur-

centrum de onmiddellijke appreciatie van bezoekers niet snel-

ler op vanwege het economische aspect?

Klopt, maar dat is ook voor bibliotheken deels het geval. Alleen 

worden we afgerekend op onze leencijfers. Maar die analyse is 

louter kwantitatief. We moeten daar ook andere dingen tegen-

over durven plaatsen. Hoe zit het met onze educatieve activitei-

ten? Hoeveel kinderen bereiken we daarmee en wat is het efect? 

Met de nieuwe planningsmethodiek van de BBC-hervorming zal 

ook een nieuw boekhoudkundig- en beheersysteem geïntro-

duceerd worden dat veel meer op indicatoren zal gericht zijn. 

Dat stelt ons voor een grote uitdaging want niet alles is even 

eenvoudig te meten. Bepaalde zaken zijn ook tegenstrijdig. De 

uitleencijfers lopen bijna overal achteruit maar de bezoekerscij-

fers volgen niet noodzakelijkerwijs. Je krijgt andere vormen van 

bibliotheekgebruik. Het wordt problematisch als we ons gaan 

blindstaren op louter kwantitatieve indicatoren. Dan riskeren 

we een stuk van het verhaal te missen. In Gent organiseren we 

bijvoorbeeld projecten zoals ‘Voorlezen aan huis’. Voor dit ini-

tiatief gaan een honderdtal vrijwilligers voor de bibliotheek in 

kwetsbare gezinnen voorlezen. Als je dat enkel cijfermatig zou 

benaderen, gaat het hier over zo’n honderd gezinnen op jaarba-

sis. Voor een stad van 250.000 inwoners is dat een bescheiden 

aantal. Maar onderzoek bewijst dat lezen ontzettend belang-

rijk is voor de ontwikkeling van kinderen, het leidt tot betere 

studieresultaten en daardoor tot betere kansen op de arbeids-

markt. Je krijgt dus efecten die je niet onmiddellijk kan meten, 

maar waarmee je wel bouwt aan de toekomst van een kind. Er 

is zeker een grotere dosis zakelijkheid nodig dan momenteel, 

maar louter met cijfers geraken we er volgens mij niet. Dan 

loop je het risico om in een gelijkaardige situatie als Nederland 

een private firma? Die kan ook een collectie samenstellen en 

ter beschikking stellen.”

Je bent nu anderhalf jaar directeur. Hoe kijk je terug op deze 

periode?

Dat is een moeilijke vraag. Met enige tevredenheid maar ook met 

een zekere ontevredenheid. In het afgelopen half jaar hebben 

we met heel ons team al heel wat stappen gezet in de richting 

van een nieuwe bibliotheek, zonder dat we die al heel scherp 

definieerden. Ik ben echt tevreden over het draagvlak voor een 

andere invulling van de bibliotheek dat bij het personeel groeit. 

Voor de rest gaat het me altijd te traag, er zit toch een beelden-

stormer in mij. (lacht) Nu al spreken van een succes kan ik niet. 

Er staan dan ook enkele heel erg fundamentele veranderingen 

“DE WAALSE KROOK IS PAS GESLAAGD ALS HET ER VOOR 

DE BEZOEKERS NIET MEER TOE DOET WIE WAT AANBIEDT. 

ZOLANG HET MAAR RELEVANT IS.”
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En er worden ook ruimtes voorzien voor het minder klassieke 

daar plaats maken voor zithoeken, digitale presentaties en heel 

wat workshoplokalen. Bovendien zal niet elke afdeling in onze 

huidige werking extra ruimte krijgen. Als je nu rondkijkt, staat 

alles hier volgepakt. Je gaat sowieso een ander ruimtegevoel 

krijgen. Maar we plannen niet om extra rekken te plaatsen, wel 

om alles op een aangenamere manier te presenteren dan nu het 

geval is. Ons huidige gebouw heeft zijn charmes en verdiensten 

maar is eigenlijk te klein geworden voor de collectie en haar 

gebruik. Studenten komen hier ook en masse studeren. Dat is 

niet altijd evident want daardoor hebben bezoekers die graag 

eens komen grasduinen in de collectie geen zitplaats meer. In 

de Krook hopen we de druk op de rest van de publieksverdie-

pingen gedeeltelijk op te hefen door middel van een aparte 

voorzien — met een bijhorend mooi uitzicht — waar je in alle 

rust kan studeren, werken, lezen, …

Je zei het daarjuist al, ook het VIAA en iMinds komen in het-

zelfde gebouw te zitten.

iMinds komt in het nieuwe gebouw maar het VIAA krijgt onder-

dak in het nabijgelegen Wintercircus. Dit werd gebouwd in de 

jaren twintig en kent dus een lange geschiedenis, maar werd 

ook lang verwaarloosd. Er is nog een hele weg te gaan maar het 

gebouw wordt nu eindelijk gerenoveerd. Als alles vlot gaat dan 

zal het Wintercircus niet veel later dan de Waalse Krook klaar 

ik een comfortabele positie zit in vergelijking met veel andere 

bibliotheken. De nieuwbouw en de ambities daaromtrent maken 

het makkelijk om een aantal zaken te verdedigen.

Wat zou je binnen dit en vijf jaar graag gerealiseerd willen zien?

Mijn doel is van deze bibliotheek een relevante plek te maken 

voor Gentenaars en voor iedereen die in deze stad woont of 

werkt. Het huidige uitleenmodel komt steeds meer onder druk 

te staan. Of we dat nu leuk vinden of niet. Of we daar nu e-books 

bij krijgen of niet. Kunnen we daar een verhaal tegenover plaat-

sen? Kan de bibliotheek opnieuw een soort gids zijn die iets rele-

vants doet rond zaken die op dit moment in de maatschappij 

van betekenis zijn? Waarom is er bijvoorbeeld nog geen enkele 

bibliotheek die al iets relevants gedaan heeft rond de Syrische 

burgeroorlog? Niemand weet nog goed wat daar gebeurt, nie-

mand kan dit nog op een goede manier duiden. Hebben we 

daar als bibliotheek geen rol in te spelen? We hebben noch-

tans een schat aan materialen over Syrië en wat daar historisch 

gebeurd is. Bibliotheken zijn bovendien heel goed geplaatst 

om rond dit soort thema’s een richtinggevend kader te creë-

ren. Zonder daar paternalistisch of ideologisch in te willen zijn. 

Maar om mensen terug de essentie mee te geven. Het Syrische 

conflict is natuurlijk een voorbeeld dat heel hoogdravend klinkt, 

maar bibliotheken kunnen even goed andere of meer alledaagse 

onderwerpen aankaarten. Zo maak ik me soms zorgen als ik zie 

wat het succes van al die zelfhulpboeken is. Zijn we daar op een 

goede manier mee bezig? Als bibliotheken moeten we het aan-

bod dat de uitgeverijen op de markt gooien niet zo maar klak-

keloos afnemen en beschikbaar stellen simpelweg omdat daar 

een publiek voor is. Uiteindelijk beweren we als bibliotheek een 

marktcorrigerende factor te zijn. Als ik kijk naar wat we allemaal 

aankopen, dan heb ik daar toch mijn twijfels over. We mogen 

geen plaats worden waar boeken vrijblijvend in de rekken staan. 

Die dingen die leven onder de mensen moeten we structureel 

durven oppakken.

Wat is de stand van zaken omtrent de Waalse Krook?

Nu zijn we bezig met de bodemsanering. De palen werden al 

geheid in de bodem waar het gebouw op zal rusten. De eerste 

fase, de grondwerken, zullen afgerond zijn tegen eind augus-

tus. Als er niets verkeerd loopt! Het is al een strenge winter 

geweest waardoor we al opgeschoven zijn in de timing. En we 

hebben ook al enkele praktische problemen gehad. In de tweede 

jaarhelft zullen dan de echte ruwbouwwerken van start gaan. 

En eind 2015 zouden we moeten kunnen verhuizen naar onze 

nieuwe bibliotheek. Maar een gebouw van die omvang in zo’n 

korte tijd realiseren is technisch en administratief een stevige 

uitdaging.

Wordt de oppervlakte van de bibliotheek groter?

Ja, de totale oppervlakte wordt groter maar alles hangt ervan 

af hoe je de oppervlakte vergelijkt. De universiteit, iMinds en 

de provinciale erfgoedbibliotheek nemen ook hun intrek in de 

Waalse Krook en een aantal ruimtes zullen we met hen delen. 

“HOE LANGER ER OVER GEPRAAT WORDT, 

HOE GROTER DE VERWACHTINGEN 

STEEDS WORDEN.”
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zijn. De structuur staat er natuurlijk al en de ruwbouw zelf is 

nog in vrij goede staat, dus dat kan nog relatief vlug gaan. Maar 

het VIAA zal wel afhankelijk zijn van de financiële middelen die 

de Vlaamse overheid daarvoor beschikbaar wil en kan stellen.

Liggen daar als bibliotheek ook concrete kansen voor samen-

werkingen?

Ja, zeker. Ook los van het VIAA. De samenwerking met de part-

ners in huis zal zeker stimuleren. iMinds zal in de Waalse Krook 

zijn afdeling die vooral bezig is met het onderzoek naar gebrui-

kerstoepassingen vestigen. In het huidige bibliotheekgebouw 

komen gemiddeld meer dan 2000 mensen per dag over de 

vloer. De ambities voor de Waalse Krook liggen allicht wat hoger. 

Voor een onderzoekscentrum als iMinds is het natuurlijk inte-

ressant dat er zoveel volk over de vloer komt. Anderzijds is 

het voor ons ook interessant dat nieuwe technologie relevant 

voor bibliotheekwerk bij ons onmiddellijk uitgetest kan wor-

den. Dat creëert heel wat mogelijkheden. Ook het radiocentrum 

Urgent, de studentenzender van de stad, komt naar de Waalse 

Krook. En ook dat belooft een interessante wisselwerking. In 

onze bibliotheek missen we nu namelijk een jongerenbibliotheek, 

gericht op jongeren vanaf dertien. Samen met het radiocen-

trum en iMinds willen we exploreren wat we specifiek voor die 

groep kunnen doen. Gedeeltelijk zal dit gekoppeld zijn aan het 

Centrum voor nieuwe media van iMinds via een 3D-ruimte die 

vlakbij de jongerenbibliotheek zal te vinden zijn. Je voelt al dat 

die wisselwerking binnen de Waalse Krook enorm veel kansen 

biedt. We willen bewust een aantal dingen integreren en dat 

lukt niet door territoria af te bakenen. De Waalse Krook is pas 

geslaagd als het er voor de bezoekers niet meer toe doet wie 

wat aanbiedt. Zolang het maar relevant is.

De bibliotheek werd door de andere partners ook meteen 

erkent als een logische partner?

Ik heb de voorgeschiedenis niet zelf meegemaakt gezien die al 

dateert van heel wat jaren terug, maar dat was zeker voor iMinds 

een interessant gegeven. Zoals ik al zei is het voor een cen-

trum als iMinds interessant dat er veel volk over de vloer komt. 

Bovendien trekken we een heel divers publiek aan. Mensen die 

voor een internet-pc komen zijn helemaal anders dan zij die 

voor de klassieke collectie komen. En zij zijn weer anders dan 

de mensen die met hun eigen tablets binnenkomen om van wifi 

gebruik te maken. Via ons krijgt iMinds met andere woorden 

makkelijker toegang tot heel diverse testgroepen. Bovendien is 

ook de extra zichtbaarheid die je verkrijgt door samen te hui-

zen met een organisatie die zoveel mensen aantrekt, aanlok-

kelijk. Dit laatste geldt ook voor de universiteit die er met een 

aantal labo’s zal zitten. Ik geloof dat iedereen van in het begin 

besefte dat dit een win-winsituatie kan zijn. iMinds is in de eer-

ste fase voor het luik van de bibliotheek ook betrokken geweest 

bij het denkwerk rond het programma van eisen. Ook daar was 

samenspraak dus al aan de orde. Nu rest ons natuurlijk om al 

die theoretische mogelijkheden in de praktijk tot een winst te 

brengen maar daar ben ik heel positief over. Ik ben ervan over-

tuigd dat als we dat met een open ingesteldheid doen, er een 

aantal leuke synergieën zullen ontstaan.

Zal de Waalse Krook ook een duurzaam gebouw zijn?

Duurzaam is een complex woord. Het gebouw zal in energieter-

men redelijk goed scoren. Tenminste naar de normen die we in 

2009 relevant vonden toen het programma van eisen er was. In 

2015 zullen die normen natuurlijk al voor een deel opgeschoven 

zijn. Het is geen passiefbouw, dat is duidelijk maar het zal redelijk 

energie-elciënt zijn. Het is zeker een factor waarmee vanuit de 

stad Gent rekening gehouden wordt. Als je duurzaamheid van-

uit een andere context bekijkt, dan is een van de sterke punten 

van het gebouw dat het veel mogelijkheden in zich draagt. Nu 

komt er natuurlijk een bibliotheek in. Maar in de toekomst kan 

dat ook iets anders zijn. Dat klinkt enigszins bedreigend natuur-

lijk. Anderzijds, als je kijkt naar de investering die hiervoor nodig 

is dan is dat geen onlogische keuze. Uiteindelijk verhuist de hui-

dige bibliotheek nu ook al na een goede 20 jaar.

Zijn jullie er als bibliotheek ook mee bezig?

Voor een gebouw dat zoveel bomen bevat in boekvorm is dat 

natuurlijk een heel moeilijke vraag. Op dit moment besteden we 

er onvoldoende aandacht aan. Zowel wat betreft de energie-

elciëntie van het gebouw als heel onze manier van werken. 

We plannen het duurzaamheidsaspect in de toekomst mee te 

nemen in al onze werkprocessen. Automatisering en digitalise-

ren maken veel dingen mogelijk die we hier nog niet ten volle 

geïmplementeerd hebben. De collectie buiten beschouwing 

gelaten, willen we in het nieuwe gebouw zo goed als paper-

less werken. Voor mezelf is dat nu al zo, ik gebruik nog amper 

papier. Uiteraard staat daar ook een prijskaartje tegenover. Maar 

we proberen voor zoveel mogelijk dingen een technologische 

oplossing te vinden. Ook met betrekking tot signalisatie, al-

cheren, enzovoort. Of het allemaal zal lukken dat mag je dan in 

2015 komen bekijken. (lacht)

Dat moet je ons geen twee keer zeggen…

Er wordt door iedereen heel erg uitgekeken naar wat het zal zijn. 

Ik merk het ook aan de belangstelling uit Nederland. Het is dan 

ook een enorm project. Eigen aan zulke projecten is natuurlijk 

dat hoe langer er over gepraat wordt, hoe groter de verwach-

tingen steeds worden. Op die manier krijgt het iets mythisch. 

Of dit nu het gebouw van de toekomst is, is voor mij persoon-

lijk niet relevant. Belangrijker is het model dat je hanteert om 

die toekomst te blijven opbouwen. 2015 is, zoals gezegd, geen 

eindpunt maar een nieuw vertrekpunt. Er moet ook een goed 

exploitatiemodel zijn om te blijven innoveren. Als je met techno-

logiepartners samenhuist, kan het natuurlijk niet dat je in 2019 

nog met de technologie van 2015 zit. Stel je voor dat de Waalse 

Krook in 2013 opent en we alleen technologie van 2009 zouden 

hebben. Geen touchscreens dus! Organisaties die van techno-

logie hun core business maakten, moeten altijd het neusje van 

de zalm hebben. Wij moeten als relevante partner voor een stuk 

diezelfde maatstaf hanteren.

Heb je voor je aan deze job begon advies gekregen van Luc 

Bauwens, je voorganger?

Voor ik eraan begon? Nee, dat is een bewuste keuze geweest 

van Luc. Hij heeft zich tegennover de bibliotheek — niet tegen-

over mij — afstandelijk opgesteld. Hij wilde me niet voor de voe-

ten lopen. We hebben in die periode wel een paar keer informeel 

contact gehad, maar hij is bewust een jaar afwezig geweest. Ik 

mocht hem wel altijd contacteren voor zaken waar ik niet uit 

geraakte of met vragen die ik had. In het begin dacht ik vaak 

aan dingen die ik nog had willen vragen maar aan de andere 

kant kreeg ik daardoor ook wel de mogelijkheid om onbevangen 

mijn mening te vormen. Ik denk dat hij mij op die manier een 

mooi geschenk gegeven heeft. Ondertussen komt hij vaker terug 

binnen, voor zover hij niet aan het genieten is van het leven.

Bedankt voor dit fijne gesprek. We wensen jullie nog heel veel 

succes en in 2015 komen we zeker een kijkje nemen. 


